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Protokoll möte i regionala styrgruppen Mitt 
Datum och tid Tisdag 11 februari 2025 

Plats Olof Palmes gata 11 

Närvarande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Frånvarande 

Mile Elez, Tekniska verken i Linköping, ordförande  
Emma Thorsén, Ellevio 
Erik Kornfeld, Karlstad Energi 
Jonas Kellberg, Nacka Energi  
Mats-Erik Olofsson, Borlänge Energi 
Maria Erdmann, GodEl 
Sebastian Cabander, Karlskoga Energi & Miljö  
Energiföretagen Sverige: Catherine Lillo, Gustav Öhrn (p ), Anna Regnstrand 
(p ), Åsa Pettersson (p ) 
 
Lovisa Fricot Norén, Vattenfall 
Niklas Gunnar, Mälarenergi AB, vice ordförande 
 

 
1. Mötet öppnades.  

2. Dagordningen godkändes. 

3. Mats-Erik Olofsson valdes till justerare. 

4. Styrgruppen godkände anteckningar från föregående. 

5. Catherine informerade om att valberedningen skickat tillbaka bollen om eventuell 
adjungerad deltagare som ersättare till Anna Josefsson i styrgruppen. För att 
upprätthålla regionens medlemsbredd i styrgruppen beslutades att Catherine 
tillfrågar Jörgen Austler på Sollentuna energi om intresse att inta en adjungerad 
plats. Ambassadörslistan är uppdaterad och eventuella kontakter som tidigare legat 
på Anna Josefsson tas över av Catherine. 

6. Aktuellt från Energiföretagen: 

Catherine föredrog alla punkter, se presentation. 

a) Miljötillståndsutredningen – Regeringen tillsatte 2023 en utredning om 
förenklade och förkortade tillståndsprocesser enligt miljöbalken. Utredningens 
syfte är att överväga åtgärder för att effektivisera prövningen så att Sverige kan 
möta klimatomställningen. I slutet av januari kom utredningens betänkande med 
flera förslag på ändringar för att åstadkomma en effektivare tillståndsprocess. 
Bland annat föreslås en ny samlad reglering av miljöprövning för tydligare 
regelverk samt en ny miljöprövningsmyndighet som tar över prövningen i första 

https://energiforetagensverige.sharepoint.com/:x:/s/Regionalastyrgruppenmitt/EQr8Zo7Mh7hIv5e5HFXIhrcBg19w5fqjksOtOmG0TaftWg?e=hFDdC8
https://energiforetagensverige.sharepoint.com/:p:/s/Regionalastyrgruppenmitt/Ef2ZK6S-LolLkNrm7Op_iW8B3KJSgPoYzcA5oIEzXMbGFg?e=FhHWnH
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instans istället för dagens prövning hos länsstyrelser och miljödomstolarna. 
Detta kan leda till en snabbare, mer rättssäker och enhetlig prövning. 
Energiföretagens första bedömning är att förslaget är i linje med branschens 
önskemål och kan göra stor skillnad. Kortare tillståndsprocesser är helt 
avgörande för att lyckas bygga ut energiproduktion och elnät i takt med att 
elbehovet ökar. Vår uppmaning är att arbetet med att bereda förslagen skyndas 
på så att de hinner bli färdig lagstiftning under regeringens mandattid. För 
närvarande analyseras förslagets olika delar med flera av våra 
medlemsgrupperingar och senare i vår återkommer vi med förslag på slutligt 
inspel/remissvar till utredningen. 

b) Position om sänkt energiskatt på el till el- och värmepannor – Det har i 
medlemskretsen en längre tid diskuterats om Energiföretagen ska föra fram en 
ståndpunkt kring sänkt energiskatt på el till el- och värmepannor. Medlemmarna 
har inte varit helt ense om att driva frågan främst på grund av risken för att ett 
sådant förslag skulle leda till skattenedsättningen även för enskilda 
fastighetsägare. En fördjupad rättsutredning har genomförts vilken visar på att 
det finns relativt goda förutsättningar att erhålla en begränsad temporär 
energiskattenedsättning på el för fjärrvärme. Slutsatsen grundas främst på att 
en begränsad temporär energiskattenedsättning på el kommer att bidra till en 
stabilisering av elsystemet samtidigt som konkurrenspåverkan förmodas bli liten 
mot andra uppvärmningsformer. Jämfört med en bredare utformning kommer 
dessutom detta begränsade förslag att resultera i lägre uteblivna skatteintäkter 
samtidigt som man upprätthåller incitamenten till energisparåtgärder för 
elanvändning i enskilda fastigheter. Därmed är Energiföretagens förslag till 
ståndpunkt att införa en nedsättning av energiskatten på el (till 0,6 öre/kWh) 
som används i elpannor och värmepumpar i fjärrvärmeverksamhet och att 
denna nedsättning begränsas till sex år.  

Styrgruppen ansåg att begränsningen på sex år i praktiken endast är ett stöd för 
existerande värmeverk som drivs med elpanna då den begränsade tiden inte ger 
incitament till nya investeringar. Det fanns dock inga stora förbehåll mot 
ståndpunkten. 

c) Rådsordförandemöte och ny nomineringsomgång – Energiföretagen samlade till 
rådsordförande möte i 23 januari för att diskutera hur man kan förbättra 
samverkan mellan råd och andra medlemsgrupperingar samt se över processer 
för förankring av rådsarbetet. I år sker även en rådsöversyn och till hösten är det 
dags för en ny nomineringsomgång till råden (som sker vart 3e år). Styrgruppen 
ombads ge inspel kring hur samspelet mellan råd och styrgrupp kan förbättras, 
om det finns områden som saknas i rådsstrukturen och om det eventuellt finns 
behov av en förändrad rådsstruktur.  

Avseende samspelet mellan råd och styrgrupp menade styrgruppen att det är 
viktigt att frågor som rör hela energisystemet tas upp för diskussion i 
styrgrupperna. Regionchefer och sakkunniga/rådssekreterare ansvarar för att 
samla och vidareförmedla sådana typer av frågor. Förslagsvis kan man även till 
vissa möten bjuda med rådsordföranden från sakråd för en bättre koppling 
mellan råd och regionala styrgrupper.  Styrgruppen ansåg att det möjligen bör 
inrättas ett säkerhets- och beredskapsråd då detta är en växande fråga för 
branschen och ett av branschens prioriterade områden. Dock ansåg man inte att 
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det nödvändigtvis behövs fler rådsgrupperingar utan snarare att det finns behov 
av att se över uppdragen för att tillse att den strategiska nivån och 
medlemmarnas kompetenser är rätt i rådsgrupperingarna och möjligen slå 
samman råd, såsom exempelvis rådet för produktion och marknad för 
fjärrvärme och kyla samt rådet för distribution av fjärrvärme och kyla – där 
sistnämna eventuellt bör vara en arbetsgrupp. 

d) Regionalt kommunikations-/PA nätverk – För att snabbt kunna komma ut 
medialt i regionen med vissa påverkansfrågor i form av mallartiklar, 
pressreleaser mm, där vi söker medlemmars medverkan sätter Catherine 
samman en kontaktlista med regionala medlemskretsens kommunikations-/PA 
ansvariga. Listan skickas ut till styrgruppen för check och bekräftelse om att vi 
fått med rätt personer. Dessa personer kan även användas för att undersöka var 
regionen står i vissa frågor, hur man ser på större regional mediabearbetning 
och även i vissa fall påverkansaktiviteter mot lokala politiker. 

e) Vårens regionmöte i Uppsala – Det preliminära programmet till regionmötet i 
Uppsala 6-7 maj är i princip färdigställt men saknar ännu vissa talare, se program 
på Energiföretagens anmälningssida. Styrgruppen ombads ange vilka tre 
fördjupningsområden man önskar till programpunkten ”Omvärldsdialog” som 
leda av Åsa och Anna. De tre områden som nämndes var:  

- Det geopolitiska läget, med tanke på USA-valet men även EU-politiken, och 
dess påverkan på Sverige och branschen  

- Den fortsatta energiomställningen kräver investeringar vilket inte sker gratis 
(viktigt att påtala att konkurrenskraft inte bara handlar om låga priser) – vad 
kan vi förvänta oss av politiker och myndigheter? 

- Säkerhet och beredskap – särskilt i ljuset av det geopolitiska läget  

7. Gustav Öhrn föredrog punkten, se presentation. Energiföretagen deltog på Folk och 
Försvars rikskonferens 2025 i början av året. Konferensen är en samlingsplats för 
försvarsfrågorna och försvarsdebatten i Sverige. Ledande beslutsfattare från riksdag 
och regering, civilsamhälle och näringsliv deltar. Energiföretagen är sedan 2023 
medlemmar i föreningen Folk och Försvar där framförallt branschorganisationer 
ingår. Energi var inget eget fokusområde på årets konferens men viktigt att vi deltar i 
diskussionen speciellt med tanke på nya Nato medlemskapet. Gustavs reflektioner 
från konferensen var bland annat att energi är en underliggande faktor i alla 
geopolitiska konflikter och en förutsättning för motståndskraft och försvar samt att 
finansiering av ökad beredskap är en allt viktigare (och svårare) fråga.  

Styrgruppen diskuterade finansieringsfrågan – hur fördela de kostnader som uppstår 
och hur ansöker man om eventuella resurser från Nato/EU? Dessutom är många 
osäkra på vilka krav/förväntningar som egentligen ställs på energibolagen, hur vet 
man att man lägger sig på ”rätt” nivå? Oavsett ansåg gruppen att det inte bör vara 
vissa kundgrupper i särskilda områden som drabbas av kostnaderna, det bör fördelas 
lika i kundkollektivet vilket kan möjliggöras genom skattefinansiering snarare än att 
enskilda bolag tar ut uppkomna kostnader. 

8. Anna Regnstrand föredrog punkten, se presentation. Föreningen har under 
verksamhetsåret 2025-2026 ett särskilt fokus på utveckling av medlemsstrategin för 
att försäkra oss om att vi har rätt förutsättningar för framtida tillväxt. Vi befinner oss 

https://www.energiforetagen.se/utbildning/r/regionmote-gemensamt-mitt-och-nord/?CourseOccasionId=21882
https://energiforetagensverige.sharepoint.com/:b:/s/Regionalastyrgruppenmitt/EUUM5IHKuKVNsOK8UtCeXBABA6bYQ6kLQRYixtI0ft-s-w?e=80i1Ri
https://energiforetagensverige.sharepoint.com/:b:/s/Regionalastyrgruppenmitt/EedfA0rQ6oFMtsLIOD1HQJcBVPNSA0BmK4VCQ8ZKNaIiSg?e=V0Afrf
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i en föränderlig fas för energisystemet vilket skapar nya förutsättningar och 
spelregler samt nya former av tjänster och aktörer. Frågan är vilka aktörer som är 
med och formar helheten i det framtida energisystemet och om föreningen har rätt 
produkter och tjänster för dessa aktörer? 

Styrgruppen fick gruppvis diskutera var man ser att Energiföretagen är om fem år 
och utifrån detta fundera på vilka aktörer som kan vara intressanta som medlemmar 
eller partners för föreningen för att säkerställa energisystemperspektivet.  

Styrgruppen var överens om att vi befinner oss på en föränderlig resa och att det gör 
det än viktigare att fokusera på existerande medlemmars behov. Det finns idag ett 
större behov än tidigare att stötta befintliga medlemmar för att de ska ha möjlighet 
att ställa om sina verksamheter på den fortsatta omställningsresan. Nuvarande 
medlemsbas är framförallt bolag som har ett stort fokus på det långsiktiga 
samhällsansvaret och inte enbart på den kortsiktiga kommersiella vinsten. Det är en 
viktigt dimension som inte många andra föreningar har och Energiföretagen bör 
fortsatt utveckla sitt erbjudande i den riktningen. Det finns många lycksökare i 
början av en föränderlig resa och där är det viktigt att inte vara för snabb på bollen. 
Dessutom finns en risk för att en alltför stor breddning av verksamheter leder till 
mer målkonflikter vilket i sin tur urvattnar våra budskap. Dock kan man utveckla 
samarbeten och samverkansformer med andra organisationer / föreningar / 
myndigheter som bidrar med utveckling och innovation såsom exempelvis andra 
bransch-, forsknings-, kund- och miljöorganisationer. Dessutom kan man hitta olika 
former av partnerskapserbjudanden för företag som säljer produkter, exempelvis 
underleverantörer, laddoperatörer, systemoperatörer med flera. 

9. Laget runt tillsammans med Åsa: 

Ellevio: Har just nu en hel del fokus på intäktsregleringen och TOTEX. Medskick till 
Energiföretagen är att arbeta för sänkt energiskatt för konsumenter. Dessutom 
behöver vi arbeta med förebyggande insatser för att undvika framtida debatter om 
höga elpriser. Här är det viktigt att vi inte har myndigheter som motarbetar oss (t.ex. 
Eis resonemang om överprissättning). 

Borlänge: Viktigt att Energiföretagen fortsatt framför systemnyttorna med 
fjärrvärme och arbetar för att ersättning för systemnyttor. Branschen behöver synas 
mer på barrikaderna kring detta så att det inte enbart är dyra fjärrvärmepriserna 
som dominerar i nyhetsflödet. 

Tekniska verken: Ser behov av att ta fram finansieringsmodeller för CCS för att 
investeringar ska ske där det är mest samhällsekonomiskt effektivt och gör mest 
klimatnytta. Som det ser ut idag finns risk för att många inte vågar ta de höga 
investeringskostnaderna och då blir det svårt att få till en marknad. Möjligen kan det 
undersökas om det finns intresse för branschen att driva förslag om att skapa en 
fond (likt vattenkraftens miljöfond) med bidrag från alla aktörer.  

Godel: Bevakar eventuella konsekvenser för svenska aktörer av införandet av 
”Norgepriser” och eventuell sämre betalförmåga framöver hos kunderna, då de ser 
en ökning av konkurser bland företagskunder och privatkunder som kämpar med 
ekonomin. Dock sker det förmodligen en rekordutdelning i år från Godel till 
välgörenhet. Viktigt för Energiföretagen framöver att hålla koll på förslagen från 
elmarknadsutredningen och dess konsekvenser för aktörerna. Branschen behöver 
jobba med att göra det enklare inte svårare för kunder, det är centralt för att skapa 
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förtroende och samhällsacceptans. Viktigt för förtroende är även att tidigt stävja 
oseriösa säljaktiviteter, varumärkesintrång och vilseledande marknadsföring, kan 
eventuellt vara något för branschen att hitta gemensamma verktyg för. 

Nacka Energi: Krigar fortsatt på med överklagan av föregående intäktsreglering, RP4, 
vilket förhoppningsvis avgörs under Q1. Nästa orosmoment är RP5. Avseende 
framtida kraven på effektprissättning, har Nacka redan sedan en tid tillbaka 
effekttariff baserat på hög- och låglast vilket införts utan större problem. Ser 
utmaningar med att konjunkturen viker och tillväxten avstannat medan utbyggnad 
av infrastruktur fortsätter vilket resulterar i investeringskostnader utan nya kunder, 
dvs dagens kostnader slås ut på befintliga kunder utan extra nytta.   

Karlskoga Energi: Ser att NAPs påverkan på småskalig vattenkraft innebär stor risk att 
dammar som funnits i århundraden måste rivas. Viktigt att branschen framför hur 
det påverkar energisystemet och att detta är reglerat utifrån miljökrav, för 
närvarande riskerar det bara att bli bad will för energibolagen. 

Karlstad Energi: Ser behov av att branschen driver finansieringsfrågan för beredskap 
så att vi inför en modell som fördelar kostnader rättvist på kundkollektivet. Med 
anledning av utmaningarna i fjärrvärmesektorn har man sett över hur man kan 
använda anläggningarna mer effektivt vilket resulterat i ett projekt tillsammans med 
Everfuel om vätgasintegrerad fjärrvärme.  

Åsa: Många frågor på bordet men nu närmast är ett möte (18/2) med Maja 
Lundbäck, ny statssekreterare på klimat och näringslivsdepartementet, för att 
diskutera kraft- och fjärrvärmens förutsättningar och hur vi kan få igenom alla 
förslag i kraft- och fjärrvärmestrategin. Maja har en lång erfarenhet av 
energibranschen och Försvarsmakten och är en viktig speaking partner för 
Energiföretagen. En annan aktuell fråga är finansieringsförslagen i 
elmarknadsutredningen dvs riskavlyft för elproduktion som kan komma att få stor 
påverkan på framtida investeringar. Svk har nyligen fått i uppdrag att ta fram en plan 
för ökad elanvändning och startar med en kartläggning av var det kommer in ny 
produktion och ny elanvändning ner på regionnätsnivå dvs en grov form av 
kapacitetskarta som kan utgöra en grund för prognosticering och plan. Slutligen har 
den EU-gemensamma elområdesöversynen som skulle ha presenterats den 27 
januari blivit försenad men Svk har aviserat att den kommer presenteras under 
våren. 

10. Inga övriga punkter togs upp. 

11. Nästa möte är den 27 maj hos Energiföretagen på Olof Palmes gata 11. 

12. Mötet avslutades av ordföranden. 

 

Anteckningar skrivna av Catherine Lillo 2025-02-18 

Justerat av Mats-Erik Olofsson 2025-02-19  
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Regionala styrgruppen i Mitt – fokus 2025  

 
➢ Samhällsförståelse för omställningen från kunder, näringsliv och politiker. 

Verka för samhällets förståelse, stöd och delaktighet i energimarknaden för att 
klara klimatomställningen. Skapa insikt i att energisystemet i sin helhet består 
av flera komponenter som alla är viktiga för att uppnå ett välfungerande 
system och som tillsammans kan möta upp det framtida energibehovet. 

2025: Vi ska gå från att försvara till att förklara och förankra 
samhällsförståelsen för omställningen och systemsynen.    

➢ Kompetensförsörjning för att kunna ställa om energisystemet.  

Behålla och attrahera ny kompetens till branschen är kritiskt för att lyckas med 
omställningen.  Jobba aktivt på lokal/regional nivå för att locka arbetskraft, 
utveckla utbildningar på olika nivåer och få in nya typer av kompetenser. 

2025: Använda Energiföretagens kommunikationssatsning ”Energiboost” för 
bolagens arbete på lokal/regional nivå. 

➢ Säkerhet och beredskap.  

Den skärpta hotbilden i vår omvärld innebär att branschen behöver ha ökat 
fokus och beredskap för att hantera oförutsedda händelser och kriser. 

2025: Regionen har en särskild ställning med Stockholm och Gotland i 
regionen som ses som särskilt sårbara. Säkerhet och beredskap kan även 
användas för ökad samhällsförståelse. 

Dessa områden ska ses som en ledstjärna för styrgruppens arbete och följas upp på 
styrgruppsmöten. De ska även gå som en röd tråd för regionala aktiviteter, 
påverkansinsatser och regionmöten. 


